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 A Medgyesi MADISZ immár tizenkettedik alkalommal szervezte meg az Úszótábort, ezúttal 
a Hargita megyei Szentegyházán. A táborban idén közel 50 Szeben megyei magyar fiatal vehetett 
részt.

 A tábor nem csak az úszásról szólt, hanem számos változatos programmal gazdagították a 
résztvevők élményeit. Előadások voltak a program középpontjában, mint például a „Z generáció 
kihívásai” Dr. Guld Ádámtól és „A mi generációnk, a mi felelőségünk” Szilágyi Dórától. De a fiatalok 
kipróbálhatták magukat csapatépítő játékokban, a kihívást jelentő szabaduló szobában, paint-
ballban, és számos sporttevékenységben is, mint az úszás, foci, méta, frizbi és számháború.

 Különösen az esti programok hoztak felejthetetlen pillanatokat a táborozók számára. 
Filmesttől kezdve az esti úszáson át az improvizációs színházig, mindenki találhatott magának 
kedvére valót. A tábort tábortűzzel, énekkel és egy fergeteges bulival zárták. 

folytatás a 3. oldalon

A magyarság helyzete és a 2024-es választások kerültek 
a középpontba

A Millennium-Ház adott otthont a Szeben Megyei Küldöttgyű-
lésnek 2023. szeptember 7-én, ahol a résztvevők elsődlegesen a 
népszámlálási adatokról és a közelgő választási évről tárgyaltak. 
A gyűlést Orosz Csaba, Szeben megyei elnök, és Kémeri Attila, 
az újonnan kinevezett ügyvezető elnök vezette.

A napirend első pontjaként Orosz Csaba bemutatta a magyarság jelenlegi helyzetét Szeben 
megyében, hangsúlyozva a népszámlálási adatok fontosságát. Külön kiemelte, hogy 2024-ben 
négy választásra is sor kerül. Az SZKT képviselőjének választása során Bándi Levente volt az 
egyetlen jelölt, akit a küldöttek nagy többséggel, 34 igen szavazattal támogattak, így ő képviseli 
majd Szeben megyét az elkövetkező időszakban.
A gyűlés záró részében a jelenlévőknek lehetőségük nyílt kérdéseik megvitatására és egyéb témák 
felvetésére. A Szeben Megyei Küldöttgyűlés a magyarság helyzetének és a közelgő választá-
soknak a fényében kiemelten fontos, mivel ezek az események meghatározzák a megyei közösség 
jövőjét.                        Szeben megyei RMDSZ

Egy kalandokkal teli hét Szentegyházán: 

A 12. Úszótábor krónikája

Szeben Megyei Küldöttgyűlés
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Megkezdődött az új parlamenti ülésszak, munkára kész az 
RMDSZ frakciója

 Cseke Attila az RMDSZ szenátusi frakcióvezetője, 
Tánczos Barna látja el a háznagyi feladatokat, Fejér Lász-
ló-Ödön mellett pedig Turos Lóránd a Szövetség felsőházi 
frakciójának alelnöke – erről döntöttek hétfőn, Bukarestben 
az RMDSZ-es szenátorok.

 A frakciótitkári tisztséget továbbra is Császár Károly 
szenátor látja el.
 A képviselőházban a frakcióvezető továbbra is Csoma 
Botond, helyettesei Szabó Ödön és Benedek Zakariás. A 
háznagyi tisztséget Seres Dénes látja el, a titkár Nagy Szabolcs 
marad. 
 „Az RMDSZ kormányon és ellenzékben is, bár különböző 
eszközökkel, az erdélyi magyar közösség érdekeit képviseli” – 
nyilatkozta Cseke Attila frakcióvezető.

RMDSZ: törvénymódosító-javaslatot dolgoztunk ki, hogy 
az iskolaigazgatóknak méltányos fizetése legyen

 Törvénymódosító-javaslatot iktatott Szabó Ödön, az 
RMDSZ Bihar megyei parlamenti képviselője, a szövetség 
oktatási szakpolitikusa, amelynek célja, hogy az iskolaigaz-
gatóknak és az oktatási intézmények vezetőinek méltányos 
fizetése legyen.

 Szabó Ödön, az RMDSZ oktatási szakpolitikusa elmondta: 
„az intézményvezető hatékony és sokoldalú tevékenysége nélkül 

nincs jó, minőségi iskola. Egy iskolaigazgató felelős az iskola napi 
működéséért, azonban ezen felül számos más feladatot lát el, 
amelyek között szerepel a stratégiai tervezés, pénzügyi irányítás, 
személyzeti kezelés, oktatási programok, pályázatok, diákügyek 
és szülői kapcsolatok, iskolai biztonság és infrastruktúra, kapcso-
lattartás a helyi hatóságokkal, iskolai rendezvények és projektek 
és megannyi más terület, azonban a legtöbb esetben az ezzel a 
munkával járó felelősség, többletmunka nincs honorálva. Éppen 
ezért dolgoztuk ki ezt a törvénymódosítást, amely bruttó 1500 
lejes fizetésemelést ír elő. Ezzel az összeggel a legtöbb oktatási 
intézményben, a jelenlegi helyzettel ellentétben a vezetőnek 
lenne a legnagyobb fizetése.”

 A mostani áldatlan állapot miatt több ezer intézmény-
vezető petíciót indított és több százan a felmondásukat is 
kilátásba helyezték. A képviselő szerint az RMDSZ javaslata 
megoldást jelentene erre a problémára.
 A törvénymódosítás iktatásra került a szakbizottságban 
és elindul az őszi ülésszakban a parlamenti eljárásban. Ameny-
nyiben elfogadja a bizottság a plénumi szavazást követően az 
idei év októbertől érvénybe léphet.

Kémeri Attila a Szeben megyei RMDSZ 
újonnan kinevezett Ügyvezető elnöke

 Kémeri Attila már 2013 
óta dolgozik a Romániai 
Magyar Demokrata Szövet-
ségért. Ebben az időszakben 
elsősorban az Eurotrans 
Alapítvány honosítási 
feladatai hangsúlyosabbak. 
Attila fiatal, lelkes és olykor 
talán túlzottan is elszánt 
személyiségével hamar 
felhívta magára a figyelmet. 
Nem meglepő tehát, hogy 
2016-ban őt választották 
a Szeben Megyei Magyar 
Ifjúsági Egyeztető Tanács 

elnökévé. Ez a megbízatás számos ajtót nyitott meg számára. 
A Magyar Ifjúsági Értekezlet (MIÉRT) rendszerében szerzett 
tapasztalatai alapvetően formálták szakmai és vezetői képes-
ségeit. Mint projektmenedzser, a megye három legnagyobb 
eseményének szervezéséért felelt. 2018 és 2023 között két 
SZKT mandátumot is kapott, a MIÉRT ajánlásával, ami tovább 
erősítette pozícióját a magyar ifjúsági életben. Emellett tagja 
lett a medgyesi RMDSZ választmányának is.
 2023 augusztusában a Szeben megyei RMDSZ elnöke 
fontos döntést hozott: Kémeri Attilát nevezte ki ügyvezető 
elnöknek. Ez az új szerep óriási kihívást és felelősséget jelent 
számára, különösen tekintettel a 2024-ben esedékes négy 
választásra. Ismerve Attila elszántságát és hozzáértését, 
biztosak lehetünk benne, hogy a Szeben megyei magyar 
közösség érdekeit a legjobb tudása szerint fogja képviselni, 
különösen a népszámlálási adatok fényében.
 Ebben az új kihívásban is a korábbi években szerzett 
tapasztalataira és a megyei csapat támogatására támaszkodik. 
Kémeri Attila elszántsága, tapasztalata és vezetői képességei 
garantálják, hogy sikerrel vegye az előtte álló akadályokat, és 
képviselje a Szeben megyei magyar közösség érdekeit.

RMDSZ
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folytatás az első oldalról

Az úszás továbbra is központi 
szerepet játszott a tábor 
életében. A kezdők megtanul-
hatták az úszás alapjait, míg 
a haladók izgalmas vizi tevé-
kenységekben, játékokban 
vehettek részt, mint a vizi 
polo.

A tábor megvalósítását több partner is támogatta. Külön 
köszönet illeti Szeben megye tanácsát, a Communitas Alapít-
ványt, a Bethlen Gábor Alapot és az RMDSZ-t.

„Nagy öröm volt számunkra, hogy nemcsak a fiatalok, hanem a 
szülők is elégedett visszajelzéseket adtak. Többen köszönetet 
mondtak a gyerekeik idei pozitív élményeikért. A tábor legfőbb 
célja, a gyerekek anyanyelv használatának erősítése is sikeresen 
teljesült, hiszen a táborlakók egy hétig magyar közösségben 
töltötték idejüket. Ezáltal is sikerült egy olyan környezetet terem-
tenünk, ahol a magyar nyelv és kultúra megélték” – jelentette ki 
Balázs Botond a Medgyesi MADISZ elnöke.

Ez a tábor ismét bebizonyította, hogy az úszás mellett számos 
egyéb tevékenység is hozzájárul a fiatalok testi-lelki fejlődé-
séhez. A szervezők már most tervezgetik a jövő évi progra-
mokat és remélik, hogy a következő évben is sok fiatal csatla-
kozik majd hozzájuk. 

A Medgyesi MADISZ csapata
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Fókuszban az önkormányzatok – 
meghatározta az őszi parlamenti 

ülésszak célkitűzéseit az RMDSZ

 Miután a tavaszi ülésszak végén a szociáldemokrata és 
nemzeti liberális pártok kiszorították az RMDSZ-t a kormányból, 
az új, ellenzéki politikai helyzethez igazodva a Szövetség képvi-
selői és szenátorai együttes frakcióülésen határozták meg a 
parlamenti csoport jogalkotási irányát. Az őszi törvényhozási 
ciklusban az RMDSZ parlamenti csoportja az önkormányzatok 
támogatását helyezi középpontba a kormány által javasolt 
megszorító intézkedések tükrében.

 Az RMDSZ parlamenti csoportjának célja olyan törvény-
tervezetek kidolgozása, amelyek közelebb hozzák a közigazga-
tást az állampolgárokhoz, helyreállítják a központi hatóságok és 
az állampolgárok, valamint a kis- és középvállalkozások között 
megingott bizalmi kapcsolatot. Az önkormányzatok hatáskörei 
nem változhatnak a megszorító intézkedések nyomán, és a jövő 
évi költségvetés kidolgozása során is hangsúlyt kell fektetni a 
megfelelő működésük biztosítására.

 Az RMDSZ parlamenti csoportja szorgalmazza a jelenleg 
regionálisan működő hatóságok megyei szintre történő vissza-
helyezését, az Adó és Pénzügyi Hivatal, valamint a Fogyasztó-
védelem valós decentralizálását.

 Az új ülésszakban egy új urbanisztikai törvénykönyv kerül 
elfogadásra, továbbá meg kell teremteni a lehetőséget a helyi 
közigazgatási egységeknek arra, hogy saját támogatási rend-
szert dolgozzanak ki, amely által a helyi lakóközösségek korsze-
rűsítő munkálatokat tudnak végrehajtani az lakóépületeken.

 Meg kell teremteni a jogi keretet arra, hogy az Adó és 
Pénzügyi Hivatal átvehesse az önkormányzatok szintjén befi-
zetetlen adók behajtását. Minden esetben azok az önkormány-
zatok kell részesüljenek a személyi jövedelemadóból, amely 
önkormányzatok területén dolgoznak az alkalmazottak és nem 
ott, ahol a munkaadó központi székhelye van.

 Törvényes keretet kell kidolgozni az egyszülős családok 
és az ikreket nevelő szülők támogatására, valamint prioritás-
ként kell kezelni a védőnő-hálózat kiépítését. A koraszülött 
csecsemőket nevelő szülők két év helyett három év gyermek-
nevelési szabadságot kell kapjanak. Nagycsaládosok gyere-
keinek alanyi jogon járó ösztöndíjakat kell biztosítani, fiatal 
családosoknak pedig jelzáloghitelek kamattámogatására kell 
támogató intézkedéseket kidolgozni.

 A kiskorúak szülői beleegyezés nélkül részesülhessenek a 
kábítószerfogyasztás kezelésére irányuló pszichológiai szakta-
nácsadásban, hiszen jelenleg csak 3 alkalommal vehetnek részt 
a hatóságok által szervezett tájékoztatón, majd ezt követően a 
folytatásban szülői beleegyezésre van szükség, amely a legtöbb 
esetben elmarad.

 Csak akkor lehet megvédeni az emberi életeket ott, ahol 
a medvepopuláció elszaporodott, ha egy megfelelő vadgaz-
dálkodást szorgalmaznak, ezért törvényben szabályoznák a 
medveállományra vonatkozó prevenciós kvótákat.

 Egy olyan törvényes keret kidolgozására van szükség, 
amely támogatja és serkenti a helyi gazdaságokat és mező-
gazdasági egységeket, hiszen ezek a vidéki önkormányzatok 
gazdasági motorját mozgatják: szabályozni kell az illegális 
legeltetést, valamint megoldást kell találni arra a problémára, 
hogy a gazdaságok miként foglalkoztathatnak napszámost a 
mezőgazdasági tevékenységek ellátására.

 A helyi termékek előtérbe helyezése érdekében lehető-
séget kell teremteni a termelőknek arra, hogy feltüntessék a 
helyi termék megkülönböztetését az élelmiszereiken, valamint 
olyan serkentő jogszabályokra van szükség, amelyek fellendítik 
a faluturizmust.

 Biztonságos közutak érdekében szükség van egy olyan 
prevenciós törvénykezdeményezésre, amely nemcsak a közúti 
szabályok szigorításán alapszik, hanem a felelősségre vonás 
rendszerét is szabályozza.

 Egyszerűsíteni kell a telkek szisztematikus nyilvántar-
tásba vételével a bejegyzési eljárást, így gördülékenyebb lesz 
az ingatlanbejegyzés folyamata.

Az RMDSZ prioritásai is szerepelnek az 
Európai Néppárt két határozatában

 Az RMDSZ prioritásait is belefoglalta az Európai Néppárt 
abba a két határozatba, amelyeket a szeptember 4-5. között 
lezajlott politikai közgyűlésén szavaztak meg.

 A Dubravka Šuica néppárti alelnök által kezdeményezett, 
„A nemzedékek összetartása az idősödő társadalomban” című 
határozat lényeges RMDSZ prioritásokat is tartalmaz, mint 
például gyermek- és családbarát közösségek építése, generá-
ciók közötti párbeszéd létrehozása, illetve méltó nyugdíjaskor 
biztosítása időseink számára.

 Az állásfoglalás kidolgozásában Biró Rozália, a Nőszer-
vezet elnöke is részt vett. „Kiemelkedő fontosságú számunkra 
az, hogy mindkét dokumentumban a Néppárt elkötelezi magát 
gyermek- és családbarát politikák, generációk közötti párbe-
széd megvalósítását célzó stratégiák, illetve a minőségi oktatás 
mellett. Olyan irányelvek ezek, amelyekre az RMDSZ politi-
kája, és ezen belül a Nőszervezet építette a tevékenységét, és 
így most támaszul használhatjuk az európai politikában a saját 
álláspontunk sikeres érvényesítéséért. Azok a kezdeményezések, 
amelyeket az RMDSZ Nőszervezetében mozgalommá fejlesztet-
tünk – Idősbarát közösséget építünk, Életet az Éveknek – most 
már olyan uniós alapot is kaptak, amelyek által az elmúlt évek 
kedvező tapasztalatait kamatoztathatjuk, és Kárpát-medencei 
együtt gondolkodássá, tapasztalatcserévé fejleszthetjük” – 
fogalmazott Biró Rozália.

 A másik fontos határozatot Esther de Lange néppárti 
alelnök dolgozta ki „A szakadék áthidalása: szociális menet-
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rendünk minden európai számára” címmel. A rendelet közép-
pontjában az a törekvés áll, hogy minden európai, éljen bárhol, 
végezzen bármilyen munkát, és függetlenül attól, hogy fiatal 
vagy idős, nő vagy férfi, értékes szerepet tölthessen be a társa-
dalomban. A COVID-19 válság utóhatásai, az energiaválság, a 
demográfiai kihívások, valamint a digitalizáció felgyorsulása 
kihívást jelentenek életszínvonalunk és életkörülményeink, 
valamint mentális egészségünk számára. Több intézkedésre 
van szükség ezeknek az új kihívásoknak a kezeléséhez.

 Az Európai Néppárt szavatolja az európai gyermektámo-
gatást (European Child Guarantee), olyan családbarát politikák 
mellett áll ki, amelyek segítik a gyermekek jobb életkezdését, és 
segítik a szülőket abban, hogy megtalálják a megfelelő egyen-
súlyt a munka és a családi kötelezettségek között. Az EU-nak, a 
tagállamoknak és a szociális partnereknek ezért olyan család-
barát intézkedéseket kell ösztönözniük és elfogadniuk, mint 
például a távmunka lehetőségei, az átmenetileg csökkentett 
munkaidő jelentős bércsökkentés nélkül, valamint a minőségi 
gyermekgondozás és oktatás.

RMDSZ Szórvány Frakció Kihelyezett 
Ülése Nagyszebenben

 Szeptember 1-3 között, Nagyszeben városában került sor 
az RMDSZ szórvány frakciójának kihelyezett ülésére.

 A találkozó fő célja a 2024-es „szuperválasztási” év 
előkészületeinek megvitatása volt, amelynek keretében az 
RMDSZ-nek nyolc hónapon belül négy választási kihívással is 
szembe kell néznie.

 A kihelyezett ülésnek a Szeben megyei RMDSZ szerve-
zete adott otthont, a házigazda szerepét Orosz Csaba, a Szeben 
megyei RMDSZ elnöke, Benedek Zakariás parlamenti képviselő 
és Bándi Levente Szeben megyei SZKT tag látták el. Az esemé-
nyen részt vett Balázs Attila, az RMDSZ ügyvezető elnöke, 
Winkler Gyula európai parlementi képviselő illetve a szórvány 
megyék képviselői.

 Az ülés fókuszában két fő napirendi pont állt. Az első 
és talán legfontosabb témakör a 2024-es szuperválasztási év 
előkészületei voltak. Az RMDSZ-nek is négy különböző válasz-
táson kell majd bizonyítania, az első és egyik legjelentősebb 
megmérettetés a 2024. június 9-én tartandó európai parla-
menti választások lesznek.

 A második napirendi pont a 2023-as Magyar Szórvány 
Napja központi eseménye volt. Az ünnepség idén november 
11-én kerül megrendezésre Nagybányán, a máramarosi RMDSZ 
szervezésében.

 Az ülésen az RMDSZ szórvány frakció tagjai kiértékelték 
az elmúlt négy évben végzett közös munkát. Fontos mozzanat 
volt a Szórvány frakció szeptember 29-i megújulásának beje-
lentése, amely a Szövetségi Képviselők Tanácsának következő 
ülésén fog megtörténni. Ebben az új struktúrában szeretettel 
várják az újonnan megválasztott szórvány képviselőket is.

 Az RMDSZ szórvány frakciójának nagyszebeni kihelye-
zett ülése számos fontos témát érintett és konkrét iránymu-
tatásokat adott a jövőbeni tevékenységhez. A kihívások nem 
kevesek, de a frakció tagjai bizakodóak, hogy összetartó magyar 
közösség támogatásával és a közös célok mentén sikeresen 
fognak teljesíteni.
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 A lehető legjobb kapcsolatokat kell fenntartani a szom-
szédos országokkal, ez ugyanis hasznára válik a határon túli 
magyar nemzeti közösségeknek is, ami jól látható Magyar-
ország és Románia esetében is - jelentette ki Szijjártó Péter 
külgazdasági és külügyminiszter csütörtökön Budapesten.

 A minisztérium MTI által iézett közleménye szerint a 
tárcavezető a Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) 
elnökével, Kelemen Hunorral közös sajtótájékoztatóján leszö-
gezte, hogy a magyar külpolitika szíve közepe a nemzetpoli-
tika, a határon túli közösségek helyzetének javítása, ennek 
pedig fontos eszköze a lehető legjobb kapcsolat fenntartása a 
szomszédos államokkal.  Rámutatott, hogy a magyar kormány 
a nemzeti közösségekre összekötő kapocsként és erőforrás-
ként tekint, ez igaz az erdélyi és székelyföldi magyarságra is.

 Kiemelte, hogy az RMDSZ teljesítménye önmagában is 
bizonyítja ezen megközelítés helyességét, minthogy a párt 
szerepvállalása jelentősen hozzájárult a kétoldalú együtt-
működés fejlődéséhez. „Ez Magyarország stratégiai érdeke 
is, hiszen minél jobb a magyar-román együttműködés, annál 
jobb az erdélyi, székelyföldi magyarságnak is” - fogalmazott. 
Ráadásul a mai, válságokkal terhelt időszakban nem is enged-
hetjük meg magunknak, hogy ne legyen hatékony, kölcsönös 
tiszteletre alapuló, kölcsönös érdekeket szolgáló kétoldalú 
együttműködés - tette hozzá. Szijjártó Péter arról számolt be, 
hogy a következő időszak a nagy közös építkezések éveiként 
lesz majd jellemezhető, ugyanis két új autópálya-kapcsolat 
épül meg 2025-re és 2030-re, illetve a múlt héten is két új hatá-
rátkelőhely építéséről született megállapodás.

„És hogy mennyire köt minket össze a határ a következő 
időszakban, az sajnos nagy mértékben egy európai uniós 
döntésen múlik. Mivel a mostani tizenkét határátkelési lehető-
ségből egy pillanat alatt huszonkettő lehetne, ha Románia végre 
csatlakozhatna a schengeni övezethez” - szögezte le. Közölte: 
Románia schengeni csatlakozásának blokkolása ellentétes a 
magyar nemzeti érdekkel, hosszú kerülőre kényszeríti a határ 
két oldalán élő közösségeket, megnehezíti a kapcsolat fenn-
tartását, illetve szembemegy a gazdasági érdekekkel is.

 
 
 
 
 
 

A miniszter emlékeztetett, hogy tavaly Románia esetében 
Ausztria, Bulgária esetében pedig Hollandia blokkolta a döntést. 
„Érdekes módon a nyugat-európai országok által használt vétó az 
európai döntéshozatal természetes része. Ha egy közép-európai 
ország nyúl a vétó eszközéhez, vagy gondolkozik egyáltalán rajta, 
az pedig már az európai egység súlyos megtörése és megsértése” 
- mondta. „Ez kettős mérce, amelynek alkalmazásától jó lenne 
eltekinteni, ezért tisztelettel arra kérjük Ausztriát, hogy az idei 
esztendőben ne blokkolja Románia schengeni csatlakozását” 
- tette hozzá.   Végül kijelentette, hogy a kormány továbbra 
is támogatja az RMDSZ tevékenységét annak érdekében, 
hogy sikeres legyen az erdélyi, székelyföldi magyar nemzeti 
közösség megerősítésének terén. „Az jó mindenkinek, ha erős 
a magyar közösség, az jó Romániának, jó Magyarországnak, jó 
a román-magyar kapcsolatoknak, és mi továbbra is ezt fogjuk 
első számú szempontként alkalmazni, amikor a Romániával való 
kapcsolatainkat építjük, illetve amikor a Romániában élő magyar 
nemzeti közösséget támogatjuk” - összegzett.

 Kelemen Hunor ugyancsak lényegesnek nevezte a 
romániai magyarság életfeltételeinek javítását, hogy így 
megállítsák a közösség fogyását. Ehhez szavai szerint az is 
szükséges, hogy jó legyen a két állam közötti viszony, pragma-
tikus legyen az együttműködés. „Nem kell mindenben egyet-
érteni (...) a legfontosabb az, hogy a közös pontokat a két állam 
megtalálja, és rengeteg ilyen van” - emelte ki. „A legeslegfon-
tosabb természetesen az erdélyi magyar közösség jóléte és 
biztonsága. Ebben az elmúlt években, az elmúlt jó bő évti-
zedben a magyar kormány sokat segített, hiszen olyan para-
digmaváltás történt, amely a nemzetpolitikát új pályára tette” 
- mutatott rá.

 

Az elnök köszönetet mondott a magyar kormánynak a támo-
gatásáért a schengeni csatlakozás ügyében, amely szerinte 
fontos lenne, ráadásul időszerű, hiszen Románia rég teljesí-
tette az előírt kritériumokat. Reményét fejezte ki, hogy a jövő 
évi soros magyar EU-elnökség alatt előrelépés történik ebben.

- a Maszol.ro portálról

„Minél jobb a magyar-román együtt-
működés, annál jobb az erdélyi 

magyarságnak”
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2023-ban a medgyesi Báthory 
István Általános Iskola is 
köszöntötte a 2023-2024-es 
tanévet. Az ünnepségen az 
iskola vezetése és a tanárok 
hagyományosan köszön-
tötték a diákokat, kollégáikat, 
az iskola minden dolgozóját 

és a szülőket. Az őszi tanévkezdet nem csak új kezdetet, hanem 
a múlt értékelését is jelentette.
 A nyári élmények és tapasztalatok mellett az előző 
tanév tanulságai is terítékre kerültek. Az iskola minden tagja, a 
diákoktól a szülőkig és a civil szervezetekig, közösen alakították 
a jövőbeni terveket és célokat.
 Az elmúlt évben 11 
nyolcadikos diák fejezte be 
sikeresen tanulmányait az 
iskolában. Néhányan közülük 
más településeken foly-
tatják tovább, míg mások a 
helyi középiskolákba, mint az 
Axente Server Líceum vagy a 
Gáz Iskola kerültek. Ugyanakkor az iskolában az új tanévet az 
előkészítő osztályos diákok érkezésével ünnepelték.
 Az eseményen részt vett és köszöntőt mondott Pál Áron 
római-katolikus tisztelendő úr, valamint az RMDSZ képviselői: 
Benedek Zakariás parlamenti képviselő és Balázs Botond, a 
medgyesi RMDSZ elnöke. Az RMDSZ fontos szerepet játszik 
az iskola működésében, segítve annak fenntartását és fejlesz-
tését.
 Kiemelendő a Medgyesi MADISZ munkája is, amely 
változatos programokat kínál a diákoknak. Emellett az iskola 
a Rákóczi Szövetség és az Iskola Alapítvány támogatásával 
új mikrobuszt szerzett be a diákok szállítására. A Pro Schola 
Mediensis alapítvány két mikrobusszal segíti a diákok szállí-
tását különböző településekről és anyagi támogatást is nyújt 
az iskola számára.

 
 A tanévkezdés alkalmával az iskola vezetése kihangsú-
lyozta a változások, kihívások jelentőségét az oktatásban. Bár a 
koronavírus-helyzet és a tanügyi törvények változásai kihívást 
jelentenek, az intézmény optimista a jövőt illetően és hisz a 
diákok és tanárok közös sikerében.

 A tanévnyitó ünnepség zárásaként az iskola vezetése 
köszönetet mondott a szülőknek bizalmukért, és arra bátorí-
totta őket, hogy aktívan vegyenek részt gyermekeik oktatá-
sában és támogassák őket minden lépésben.

Sikeres tanévet kívánunk mindenkinek!

Támogatók - Partnerek

Báthory István Általános Iskola Tanévnyitó Ünnepsége
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